

**HOUSE OF COMMONS**

Saturday, May 7, 1870

The Speaker took the chair at three o'clock.

**CIVIL SERVICE COMMISSION REPORT**

Hon. Mr. Tilley presented the third report of the Civil Service Commission, and explained that when it was asked for before he was not aware that it was prepared.

Mr. Mackenzie—But we were.

**BUSINESS OF THE HOUSE**

Hon. Sir George-É. Cartier said before proceeding to business, as every one seemed desirous to bring the labours of the Session to an end, as soon as possible, he intended to move, though he had not given notice, that every day next week be considered as a Government day, and that each sitting, that was to say from 3 to 6 o'clock and from 7:30 to end of sittings should be considered as a day respectively. From the liberality which hon. members opposite had displayed throughout the Session he anticipated no opposition to the motion.

Hon. Mr. Holton objected to the subdivision of days, but had no objection to giving all the days to the Government.

After a discussion, Hon. Sir George-É. Cartier moved that Government orders have precedence every day next week until the end of the Session.

**SIR JOHN A. MACDONALD'S ILLNESS**

Hon. Sir George-É. Cartier said he had another matter to communicate. He referred to the illness of Sir John A. Macdonald, who, he was happy to say, was much better to-day. Dr. Bown who remained all last night and part of the morning with the Premier would inform the House of the condition of the patient when he left him.

Dr. Bown said, yesterday upon entering the House I was requested to proceed to Sir John A. Macdonald, who had been taken suddenly ill at his office. I went there and I found Dr. Grant in attendance. I offered my services, but at the same time not wishing to press them returned to the House. After being in my seat

**CHAMBRE DES COMMUNES**

Le samedi 7 mai 1870

L'Orateur ouvre la séance à trois heures.

**RAPPORT DE LA COMMISSION DU SERVICE CIVIL**

L'honorable M. Tilley présente le troisième rapport de la Commission du Service Civil et explique que lorsqu'on avait demandé ce rapport, il ignorait qu'il avait été préparé.

M. Mackenzie—Mais nous l'étions.

**TRAVAUX DE LA CHAMBRE**

L'honorable sir George-É. Cartier dit qu'avant de passer à l'ordre du jour, vu que tous étaient désireux de mettre fin, le plus tôt possible aux travaux de la session, il avait l'intention, bien qu'il n'en ait pas donné avis, de présenter une motion en vue de déclarer jour du Gouvernement chaque jour de la semaine prochaine et que chaque séance, c'est-à-dire celle de 3 h à 6 h de même que celle de 7 h 30 à la fin de la séance soit respectivement considérée comme une journée complète. Vu la libéralité qu'ont manifestée pendant la session les honorables députés de l'Opposition, il ne prévoyait aucune opposition à la motion.

L'honorable M. Holton s'élève contre la subdivision des jours, mais n'a aucune objection à ce qu'on consacre tous les jours aux questions gouvernementales.

Après discussion, l'honorable sir George-É. Cartier propose que les questions d'ordre du Gouvernement aient priorité tous les jours de la semaine prochaine jusqu'à la fin de la session.

**MALADIE DE SIR JOHN A. MACDONALD**

L'honorable sir George-É. Cartier dit qu'il avait un autre sujet à communiquer. Il fait allusion à la maladie de sir John A. Macdonald qui, est-il heureux de dire, va beaucoup mieux aujourd'hui. Dr Bown, qui est demeuré au chevet du premier ministre pendant toute la nuit d'hier et une partie de la matinée, informera la Chambre de l'état du patient lorsqu'il l'aura quitté.

Dr Bown dit qu'hier, en entrant en Chambre, on lui a demandé de se rendre chez sir John A. Macdonald qui s'était senti mal, soudainement, à son bureau. Je m'y suis rendu, mais Dr Grant était déjà là. J'ai offert mes services, mais ne voulant tout de même pas les imposer, je suis revenu à la Chambre. Après avoir occupé mon